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Komisji Zdrowia (nr 109)
29 września 2021 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek dzienny: 

– pierwsze czytanie rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o świad-
czeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz 
ustawy – Prawo farmaceutyczne (druk nr 1568). 

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Miłkowski podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia ze współ-
pracownikami, Kinga Beda dyrektor Departamentu Współpracy Międzynarodowej oraz Rafał Błosz-
czyński p.o. dyrektora Biura Profilaktyki Zdrowotnej Narodowego Funduszu Zdrowia, Ewa Janiuk 
wiceprezes Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych, Danuta Miłkowska-Mędrek członek Krajowej 
Komisji Rewizyjnej Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Lekarzy, Irena Rej prezes Izby Gospodar-
czej Farmacja Polska ze współpracownikiem oraz Aleksandra Rudnicka rzecznik Polskiej Koalicji 
Pacjentów Onkologicznych. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak, Jakub 
Stefański oraz Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmo-
wych; Radosław Iłowiecki oraz Jakub Krowiranda – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na kolejnym dzisiaj posiedzeniu Komisji 
Zdrowia. Witam panie i panów posłów. Witam pana ministra ze współpracownikami. 
Witam zaproszonych gości. 
Czy są uwagi do przedstawionego porządku dziennego? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam 

zatem, że porządek dzienny został przyjęty. W takim razie rozpoczynamy procedowanie. 
Przejdziemy do przedstawienia projektu ustawy przez pana ministra Miłkowskiego

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski: 
Dziękuję bardzo. Szanowny panie przewodniczący, chciałbym przedstawić propozycję 
ustawy o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środ-
ków publicznych oraz ustawy – Prawo farmaceutyczne. Ten projekt ma na celu przede 
wszystkim dostosowanie przepisów ustawy z 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowot-
nej  finansowanych  ze środków  publicznych  do stanu  prawnego  powstałego  z dniem  
1 stycznia 2021 r., związanego z podpisaniem protokołu w sprawie koordynacji systemów 
zabezpieczenia społecznego do umowy o handlu i współpracy między Unią Europejską 
a Zjednoczonym Królestwem Wielkiej Brytanii i Irlandii Północnej. Zgodnie z tym pro-
tokołem, w relacjach ze Zjednoczonym Królestwem będą zachowane wszystkie upraw-
nienia do korzystania z rzeczonych świadczeń zdrowotnych w sytuacjach transgranicz-
nych na zasadach analogicznych, jak jest w ramach unijnych przepisów o koordynacji 
systemów zabezpieczenia społecznego. Na mocy tego porozumienia obywatele Polski 
i Zjednoczonego Królestwa mogą korzystać na równi, na takich samych zasadach jak 
obywatele Unii Obywatelskiej. 
Ta ustawa jest dosyć krótka. Wprowadza do wszystkich przepisów odwołujących się 

do państw członkowskich Unii Europejskiej lub EFTA również Zjednoczone Królestwo, 
a także uzupełnienie o ten protokół definicji stosowanego w przepisach ustawy pojęcia 
„przepisy o koordynacji”. 
W art. 3 są dookreślone dodatkowe zapisy, ponieważ w umowie o wystąpieniu były 

takie sytuacje związane z wypłatami świadczeń emerytalno-rentowych, że osoby pobie-
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rające te świadczenia podlegały wyłącznie ubezpieczeniu zdrowotnemu w Zjednoczonym 
Królestwie w przypadku nieposiadania polskiej emerytury lub renty. Ponadto w prze-
pisie art. 3 dodaliśmy przepis ust. 1a dotyczący objęcia ubezpieczeniem zdrowotnym 
cudzoziemców  niemających  obywatelstwa  żadnego  z państw  Unii  Europejskiej  lub 
EFTA. Dotyczyć to będzie bardzo niewielkiej grupy osób, ale jest to poprawka redak-
cyjna. No  i dodatkowo wprowadziliśmy zmianę w ustawie  – Prawo  farmaceutyczne,  
w art. 2, że prezes urzędu na wniosek firmy może wydać zgodę na opakowanie obcoję-
zyczne w przypadku szczepionek, dopuszczając te szczepionki do obrotu, z wyłączeniem 
szczepionek ze szczepień obowiązkowych  lub zalecanych.  I to są właściwie wszystkie 
zmiany, które są w tej ustawie. Tak więc, ustawa krótka. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. To wszystko, panie ministrze. Czy tak? 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Otwieram dyskusję. Kto z państwa chciałby zabrać głos? Wydaje się, że sprawa jest oczy-
wista. Ja pozwolę sobie powiedzieć, skoro nie widzę osoby chętnej do zabrania głosu 
– tak jak pan minister powiedział, musimy uporządkować pewne kwestie. Po wyjściu 
Wielkiej Brytanii z Unii Europejskiej parę spraw musimy uporządkować, ale też jedno-
cześnie chcemy uregulować kilka kwestii, o których wspominał pan minister. Nie będę 
tego powtarzał. Warto, chociażby przy okazji szczepień, dokonać takiej korekty. 
Skoro nie widzę osób chętnych do zabrania głosu, tym samym stwierdzam zakończe-

nie pierwszego czytania i przechodzimy do rozpatrywania projektu ustawy. Najpierw 
chciałbym oddać głos przedstawicielom Biura Legislacyjnego. Po pierwsze, chciałbym 
państwa upoważnić, w imieniu całej Komisji, do dokonania niezbędnej korekty w zakre-
sie, który nie wymaga głosowania. Po drugie,  jest kilka poprawek, o których zresztą 
wspomniał pan minister czy poprawka, którą zasugerowało samo Biuro Legislacyjne. 
Chciałbym, aby pan mecenas powiedział,  jak będziemy głosować, ewentualnie,  jeżeli 
mają państwo uwagi do całości i procedujemy. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję  bardzo.  Biuro  chciałoby  zwrócić  uwagę  na to,  że w ustawie  o świadcze-
niach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych jest techniczny błąd.  
W art. 117, w ust. 1, pojawiły się punkty tak samo znaczone. Chodzi o pkt 4b. Biuro 
przygotowało poprawkę, która zmodyfikuje ten przepis. Biuro ma jeszcze dwie drobne 
uwagi, które w czasie procedowania projektu podniesie. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Przepraszam bardzo, 5 minut przerwy. 
Wznawiamy posiedzenie. Czy są uwagi do tytułu ustawy? Bardzo proszę, Biuro Legi-

slacyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy tytuł ustawy. Art. 1, zmiana pierwsza. Czy są uwagi? 
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę pierwszą. Zmiana druga. Czy są uwagi? 
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Zmiana druga. Bez uwag pewnie.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak. Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę drugą. Teraz, o ile się nie mylę, panie mecenasie, 
będą poprawki. Czy tak? Nie, po artykule. Dobrze. 
W takim razie, zmiana trzecia. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Też bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę trzecią. Zmiana czwarta. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Też bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę czwartą. Zmiana piąta. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę piątą. Zmiana szósta. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Też bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę szóstą. Zmiana siódma. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę siódmą. Zmiana ósma. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę ósmą. Zmiana dziewiąta. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę dziewiątą. Zmiana dziesiąta. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę dziesiątą… 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Przepraszam…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Tak? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję. Po pkt 10 biuro proponuje dodać kolejną zmianę. Chodzi o poprawkę, o której 
wspomniałem na początku. Poprawka zmodyfikowałaby art. 117 procedowanej ustawy, 
ust. 1, w którym występują dwa punkty tak samo oznaczone – 4b. Dziękuję. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Rozumiem, że ta poprawka została podpisana przez trójkę posłów. Pan przewod-
niczący Piecha, bardzo proszę. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Ja rozumiem, że jest to ewidentny błąd, który wystąpił w numeracji odpowiednich arty-
kułów…

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Tak. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
…i punktów. Będzie ona zawierała „w brzmieniu”… Oczywiście dotyczy tego, że po pkt 
10 dodaje się pkt 10a w brzmieniu i chodzi o art. 117 ustawy o świadczeniach opieki 
zdrowotnej  etc.  Tam  jest  taka  kwestia,  żeby  dotychczasowy  pkt  4b  oznaczyć  jako  
pkt 4ba. Czy tak? Jest podpisana. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Tak. Dokładnie chodzi o drugi występujący pkt 4b. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak. Oczywiście popieramy. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania. Albo inaczej. Czy jest ktoś przeciw wobec 
propozycji tej poprawki? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że poprawka została przyjęta.
Zmiana 11. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę 11. Zmiana 12. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę 12. Zmiana 13. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę 13. Zmiana 14. Czy są uwagi? Biuro. 
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Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Też bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy zmianę 14. Całość art. 1. Czy ktoś jest przeciwny wobec 
propozycji przyjęcia art. 1 z przyjętą poprawką? 
Panie pośle, troszkę późno pan reaguje. Bardzo proszę, pan poseł Wolski. 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Jestem  za,  tylko  chciałbym  jeszcze,  bo nie  bardzo  byłem  w stanie  zrozumieć  tak 
na szybko. Ten pkt 12 – „pozwolenie na użytkowanie, a w przypadku inwestycji, w odnie-
sieniu do której nie jest wymagane pozwolenie na użytkowanie…”. może pan minister 
wyjaśni, o co dokładnie chodzi? 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
O którą zmianę chodzi? 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
O dwunastą w art. 1, lit b). Czego dotyczą te zapisy? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pan dyrektor, proszę. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Dyrektor Misiura. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Bardzo proszę, pan dyrektor. 

Zastępca dyrektora Departamentu Lecznictwa MZ Michał Misiura: 
Dzień dobry. Szanowni państwo, ta zmiana, właściwie doprecyzowująca, dotyczy insty-
tucji wydawania opinii o celowości inwestycji. To znaczy, tutaj chodzi o to, że dla niektó-
rych inwestycji nie wydaje się decyzji o opiniowaniu, o celowości…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panie dyrektorze, śmiało, bliżej mikrofonu, odważnie, albo niech drugi z panów dyrek-
torów odpowie. 

Główny specjalista w Departamencie Lecznictwa MZ Rafał Bułanowski: 
Rafał Bułanowski, główny specjalista w Departamencie Lecznictwa. Ta zmiana wiąże 
się  z tym,  że dla  niektórych  inwestycji  nie  wydaje  się  pozwolenia  na użytkowanie, 
w związku z tym przepisy, które uzależniały… Bo są dwa przepisy, które uzależniają 
możliwość przystąpienia do konkursu przez świadczeniodawcę albo zwiększenia kwoty 
kontraktu. Zostało to uzależnione od upływu pięcioletniego terminu od wydania pozwo-
lenia na użytkowanie. Dopiero po upływie takiego terminu świadczeniodawca, który nie 
uzyskał opinii o celowości inwestycji, mógłby przystąpić do konkursu albo mógłby mieć 
zwiększoną kwotę kontraktu. Ponieważ, jak potem się okazało, istnieją takie inwesty-
cje, dla których w ogóle nie wydaje się pozwolenia na użytkowanie, a które jednakowoż 
podlegają opiniowaniu, trzeba było te przepisy doprecyzować tak, żeby ten pięcioletni 
termin można było liczyć w przypadku niewydawania decyzji o pozwoleniu na użytko-
wanie od innego zdarzenia, czyli w tym przypadku po prostu od faktycznego rozpoczęcia 
użytkowania takiej inwestycji, która została przeprowadzona bez opinii. 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
A dlaczego w ogóle te pkt 11 i 12 znalazły się w tej ustawie? Przecież ustawa dotyczy 
czegoś innego. 
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Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Tego dotyczy, ustawy…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Mamy taką unifikację ze Zjednoczonym Królestwem w przybliżeniu…

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Nie tylko…

Zastępca dyrektora departamentu MZ Michał Misiura: 
Nie tylko…

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Proszę, proszę. 

Zastępca dyrektora departamentu MZ Michał Misiura: 
Ustawa oprócz tego, że wprowadza umowę brexitową do porządku,  to zawiera także 
częściowo inne rozwiązania stricte legislacyjne, doprecyzowujące, niezmieniające istoty 
i materii innych rozwiązań. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Myślę, że wszystko jest jasne, więc raz jeszcze zapytam, czy ktoś jest przeciwny propozy-
cji przyjęcia art. 1. Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że art. 1 został rozpatrzony. 
Art. 2. Czy są uwagi? Biuro Legislacyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję. Chciałbym zasygnalizować, że sprawy unormowane w art. 1 i 2 nie wiążą się 
przedmiotowo, co może budzić wątpliwości pod kątem zgodności z § 3 ust. 2 zasad tech-
niki prawodawczej. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze, ale to już pan sygnalizował. Ja pytałem o uwagi do art. 2. Rozumiem, że nie 
ma innych uwag. Proszę. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję bardzo. Chciałem jeszcze tylko zwrócić uwagę na kwestię redakcyjną. Chodzi 
o art. 4c ust. 1 pkt 1 i 2. Tam występuje wyraz „dołączonej”, a w zmienianym przepisie 
ten wyraz występował w formie „dołączanej”. Chciałbym się tylko upewnić, czy możemy 
to na upoważnienie zmienić. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Oczywiście. Proszę to uporządkować. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stanowisko rządu – art. 2. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
W takim razie stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 2. Teraz pojawią się poprawki. Po art. 2 
będzie art. 2a. Bardzo proszę, pani poseł Szczurek-Żelazko. 

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
Szanowny  panie  przewodniczący,  chciałabym  zgłosić  poprawkę  do projektu  ustawy 
o świadczeniach  opieki  zdrowotnej  finansowanych  ze środków  publicznych,  która 
ma na celu uzupełnienie katalogu osób – przedstawicieli zawodów medycznych, którzy 
będą mogli kwalifikować do wykonania szczepienia przeciwko grypie – o grupy zawodów 
reprezentowane przez felczera, pielęgniarkę oraz farmaceutę. Proponujemy również 
po art. 2 dodać art. 2a o brzmieniu takim, jak zostało to przedłożone panu przewodni-
czącemu. Czy odczytać całość tej poprawki? 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie. Myślę, że nie ma potrzeby. Stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Panie  przewodniczący,  zastrzegam,  że biuro  nie  miało  okazji,  żeby  przeanalizować 
dogłębnie te poprawki. Zauważyliśmy, że być może nie łączą się z zakresem przedmio-
towym przedłożenia. 
Ja chciałbym jeszcze tylko zapytać, à propos tej poprawki do ustawy o zapobieganiu 

oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi. Zaproponowano nowelizację dwóch 
artykułów – 17 i 19. Mam wątpliwość, czy one wiążą się ze sobą, czy to nie powinny być 
dwie poprawki, ale nie jestem pewien. Proszę wnioskodawcę…

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
W pierwszym przypadku to są szczepienia…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Sekundkę, zaraz. Może najpierw stanowisko rządu do tej poprawki i przy okazji pytanie, 
które może się pojawić, o ratowników medycznych. Bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Jeśli chodzi o tę poprawkę, to jesteśmy za, bo ona zwiększa możliwości szczepienia, rów-
nież przeciwko grypie, jeśli chodzi o pozostałe zawody medyczne, te zawody medyczne, 
które już są uprawnione do szczepienia i do kwalifikacji w covidzie. Ta poprawka daje 
możliwość szczepienia dla położnych, felczerów, pielęgniarek i ratowników medycznych, 
a także kwalifikowanie dla tych grup zawodowych. W przypadku grypy, również dla fel-
czera, pielęgniarki oraz farmaceuty. 
Myślę, że ważną rzeczą jest to, na co pan mecenas zwrócił uwagę, że to jest zmiana 

ustawy  o zapobieganiu  oraz  zwalczaniu  zakażeń  i chorób  zakaźnych  u ludzi.  Czyli, 
być może tytuł powinien być zmieniony. Ponieważ tytuł ustawy to „o zmianie ustawy 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz ustawy 
– Prawo farmaceutyczne” można ewentualnie dodać „oraz innych ustaw” lub wymienić 
również tę ustawę o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Myślę, że ta uwaga pana ministra jest w pełni uzasadniona, ale zapytam Biuro Legisla-
cyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Oczywiście, jeżeli Komisja zaakceptuje te poprawki, biuro na podstawie upoważnienia 
dokona odpowiednich zmian w tytule. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Dziękuję. Pani poseł Szczurek-Żelazko jeszcze chciała zabrać głos. Proszę. 

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
To znaczy, pan minister wyjaśnił tę kwestię innych zawodów medycznych. Tak więc, 
jeżeli chodzi o tę poprawkę, to tyle. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Jeszcze pan przewodniczący Miller, proszę. 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Panie ministrze, szanowni państwo, niestety znowu mamy do czynienia z tworzeniem 
prawa, które jest w ostatnim momencie poprawiane. Przedstawili nam państwo projekt 
ustawy mówiący o dostosowaniu prawa do prawa unijnego, jest całe uzasadnienie i nic 
tam nie napisano o tych poprawkach, które w tej chwili wprowadzacie. Przecież two-
rzycie po raz kolejny bałagan legislacyjny. Tak nie można robić w ostatnim momencie. 
Proszę sobie przeczytać uzasadnienie ustawy, które jest w ustawie. W ostatnim momen-
cie do ustawy, która mówi o dostosowaniu prawa do prawa unijnego, państwo wrzucacie 
takie rzeczy. Tak nie można robić. To jest już kolejny raz w poprzedniej i tej kadencji, 
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kiedy tworzycie kompletny bałagan, zaskakujecie nas, posłów, na posiedzeniu Komisji 
sprawami, które naprawdę są istotne. 
Również pan Wolski pytał o rzecz zasadniczą, dlatego że musimy wyjaśnić, co to ozna-

cza,  bo nie  mamy  pierwotnego  zapisu  tego  artykułu.  Przedstawiciel  ministerstwa 
co prawda to wyjaśnił, ale my powinniśmy mieć czas na to, żeby przeanalizować dokład-
nie, jakie są skutki tych zapisów, które w ostatnim momencie wrzucacie na posiedzeniu 
Komisji. Tak po prostu nie da się tworzyć prawa. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Panie przewodniczący, drogi panie przewodniczący…

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Ja bardzo pana proszę, żeby pan nie komentował, bo ja nie komentuję tego, co pan mówi. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Ale ja nie chcę niczego komentować. Ja chcę tylko stwierdzić fakt, że czy to dobrze, czy 
to źle, to zupełnie inna sprawa, ale tego typu praktyki były odkąd tylko sięgam pamięcią, 
czyli od czasów różnych rządów i różnych koalicji, co nie zmienia faktu – tu z panem 
się zgadzam – że generalnie tak nie powinno być. Natomiast przyjmijmy też do wia-
domości, że jest oczekiwanie, myślę, że różnych środowisk, pewnie znanych w Komisji 
nam wszystkim, jak tu jesteśmy, żeby stworzyć tę możliwość, skoro teraz uruchamiane 
są szczepienia na grypę, aby w różnych miejscach jak najszerzej można było te szczepie-
nia przeprowadzać. I w tym senesie myślę, że nie ma najmniejszej kontrowersji odnośnie 
do tego. To jest pierwsza możliwość, kiedy to można zrobić. Jednak oczywiście mogą 
państwo być przeciw, może tego nie być. Myślę, że środowiska wymienionych tutaj cho-
ciażby zawodów medycznych będą rozczarowane, ale pewnie zrozumieją, dlaczego opo-
zycja nie chce, aby to włączyć. Podkreślam, to jest pierwsza możliwość, pierwsza ustawa, 
do której rzeczywiście można to dołożyć…

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Panie przewodniczący, ja tylko jedno słowo. Czy naprawdę nie było czasu, żeby to wpisać 
do pierwotnego projektu ustawy? Pandemia jest już od dawna. Proszę sobie nie robić 
z nas kpin. Pan mówi, szantażuje nas tym, że dobre rzeczy wpisujecie. To powinno być 
wpisane do pierwotnego projektu, a nie takie opowiadanie, jak pan w tej chwili robi. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Wie pan, ja myślę, że to jest kwestia pewnych decyzji z ostatnich tygodni. Nie ma to nic 
wspólnego z pandemią. Raczej w debatach, w czasie forum w Karpaczu, ten temat był 
poruszany (czyli to jest sprawa zupełnie świeża), że warto rozszerzyć ten katalog szcze-
pień w przypadku grypy. Przecież przez wiele lat i wiele rządów grypę szczepiono wyłącz-
nie w miejscach, w których przedtem to robiono, w POZ, w szpitalach, w paru jeszcze 
innych miejscach. To było wykonywane na zlecenie lekarza i pod nadzorem lekarza. Jest 
pomysł, żeby to robić szerzej. Pomysł wydaje się niekontrowersyjny i dosłownie sprzed 
dwóch czy trzech tygodni, ale oczywiście mogą państwo mieć inne zdanie w tej sprawie. 
Pani poseł Lubnauer, proszę. 

Poseł Katarzyna Lubnauer (KO): 
Regularnie  robicie  to samo,  czyli  swoje  bałaganiarstwo  usprawiedliwiacie  ważnym 
interesem publicznym. Jest ustawa… Można było chociażby te poprawki,  jeżeli były 
takie pilne, przedstawić wczoraj czy przedwczoraj, żeby każdy z posłów mógł się z nimi 
zapoznać, żeby były dostępne. Mamy do czynienia z sytuacją, w której bardzo często te 
poprawki wychodzą poza zakres ustawy. W związku z tym po raz kolejny jest to łamanie 
konstytucji, ponieważ nie ma możliwości wprowadzania w czasie prac nad ustawą popra-
wek, które wykraczają poza pierwotną materię projektu przedstawionego w Sejmie. 
Ja rozumiem, że zdarzają się sytuacje nagłe, jeśli rzeczywiście mamy sytuację covi-

dową, ale jeżeli są rozwiązania, które nie dotyczą sytuacji nagłych, to w związku z tym 
moglibyście się chociaż samoograniczyć w łamaniu konstytucji i prawa do wyjątkowych 
sytuacji…
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Nikt nie łamie konstytucji, natomiast, szanowni państwo, żeby sprawa była 
jasna. I 5,  i 10 lat temu nie było wyłomu, żeby na przykład pielęgniarki i farmaceuci 
mogli szczepić podobnymi szczepionkami przeciwko grypie. Ja to przyjmuję do wiado-
mości. Posiedzenie Komisji jest transmitowane. Pewnie pielęgniarki i farmaceuci oglą-
dają to i będą…

Poseł Katarzyna Lubnauer (KO): 
Proszę nie odwracać tego, co ja mówię. Mówię o formalnej stronie tego, co robicie, a nie 
o merytorycznej…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
No dobrze, państwo macie prawo nie zgadzać się z tym. Przyjmuję to do wiadomości 
i tyle. 
Głosujemy w związku z tym. Pan mecenas jeszcze, bardzo proszę. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję bardzo. Chciałbym tylko ustalić, czy w związku z poprawką dotyczącą ustawy 
zakaźnej, te pkt 1 i 2 należy jednak poddać pod głosowanie razem czy łącznie. Ten pierw-
szy punkt dotyczy dodania do przepisu ratowników, natomiast pkt 2 trochę innej mate-
rii. Z tego wynika moje pytanie, wątpliwość. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Według mnie, można głosować i tak, i tak. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Bardzo proszę, pani poseł Szczurek-Żelazko. 

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
Ponieważ była tutaj uwaga Biura Legislacyjnego, pierwsza zmiana dotyczy szczepień 
obowiązkowych, natomiast ta druga zmiana dotyczy grypy, więc... 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
To znaczy, nie ma powodu, dla którego mielibyśmy to rozdzielać, panie mecenasie. 

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
Dokładnie. To jest wszystko jedno. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dobrze. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Bardzo proszę, pan przewodniczący Miller. 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Panie przewodniczący, oczywiście jesteśmy za słusznymi rozwiązaniami. My mówimy 
o bałaganie prawnym i legislacyjnym. W związku z tym pytanie. Czy do tych poprawek, 
które państwo wprowadzacie w ostatnim momencie, jest stanowisko strony społecznej, 
bo ta ustawa powinna mieć opinię. Do pierwotnego projektu to stanowisko jest zapisane. 
Do przedstawiciela biura: Czy te poprawki wykraczają poza ustawę? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Przecież powiedział to, że wykraczają… 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
W związku z tym, skoro wykraczają, czy zgodnie z prawem my możemy nad nimi głoso-
wać. Koniec. Dwa pytania. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani  poseł  szczurek-Żelazko,  która  –  jak  rozumiem  –  w imieniu  osób  składających 
poprawkę zabierze głos. Później jeszcze pan przewodniczący Piecha. 
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Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
Odpowiadając na pytanie pana przewodniczącego – ta poprawka wypływa wprost ze śro-
dowisk, które są zainteresowane wykonywaniem tego świadczenia. Przypomnę, że szcze-
pienie jest również świadczeniem zdrowotnym finansowanym ze środków publicznych, 
więc taka państwa narracja, że jest to zupełnie odbiegające od przedmiotu dzisiaj pro-
cedowanej ustawy, nie do końca  jest prawdą. Szanowni państwo, kiedykolwiek takie 
poprawki przedstawilibyśmy,  to państwo zawsze mówiliby  jedno  i to samo – bałagan 
konstytucyjny, co nie ma tutaj żadnego znaczenia. 
Środowiska zarówno pielęgniarskie,  jak  i lekarzy,  felczerów, higienistek, ratowni-

ków, czekają na takie rozwiązania. Ja chcę państwu przypomnieć, że to są osoby, które 
kształcone  są na studiach wyższych, mają  pełne  kwalifikacje  do wykonania  badania 
fizykalnego,  jak w przypadku pielęgniarek. Ustawowo  już mają  to zagwarantowane. 
W związku z powyższym ja nie mam najmniejszych wątpliwości, że pielęgniarka, pie-
lęgniarz, położna, mogą wykonać tę kwalifikację na najwyższym poziomie. Dlatego też 
wnosimy, żeby jednak państwo rozważyli możliwość poparcia tej poprawki, bo to jest 
wyłącznie wyjście naprzeciw. Tak jak pan przewodniczący powiedział, na forum w Kar-
paczu środowiska medyczne wielokrotnie sygnalizowały, że takie rozwiązanie poprawi 
dostępność do szczepień, a może też wpłynąć na zmianę postaw, jeżeli chodzi o szczepie-
nia nieobowiązkowe, bo ci przedstawiciele zawodów na pewno będą zachęcać Polaków, 
żeby chcieli się szczepić. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pan przewodniczący Piecha. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Dziękuję bardzo. Przedłożenie  jest rządowe, poprawki są poselskie, w związku z tym, 
jakim cudem rząd ma opiniować… Może je opiniować, natomiast nie tworzył ich rząd. 
To posłowie tworzą takie poprawki, bo posłowie, zwłaszcza posłowie Prawa i Sprawie-
dliwości, mają wyczucie  i słyszą opinie  społeczne. Te opinie  społeczne zostały przez 
pracowników ochrony  zdrowia wyrażone  i posłowie  taką poprawkę  składają. Sądzę, 
że od spraw konstytucyjnych jest Trybunał Konstytucyjny, a Biuro Legislacyjne może 
swoje odpowiednie zdanie wyłożyć. Sądzę, że należy skończyć tę dyskusję, bo poprawki 
są poselskie, a nie rządowe. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Kończymy dyskusję. Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne powtórzy coś, co już powiedziało, 
stanowisko rządu i głosujemy. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękuję. Sygnalizowałem już rzeczywiście, że po pobieżnej analizie przedstawionych 
poprawek wydaje się, że wykraczają one poza zakres przedmiotowy przedłożonego pro-
jektu ustawy... 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Jasne. Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu do poprawki. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto jest za przyjęciem poprawki? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 25 posłów, za – 18, przeciw – 2, wstrzymało się – 5. Stwierdzam, że poprawka 

została przyjęta. 
Teraz kolejna poprawka po art. 2a. Art. 2b. Poprawkę przedstawi ponownie pani poseł 

Szczurek-Żelazko. Bardzo proszę. 

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS): 
Tak. Szanowny panie przewodniczący, chciałabym zgłosić poprawkę, która ma na celu 
doprecyzowanie momentu,  od którego  liczy  się  termin, w którym podmiot  odpowie-
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dzialny może złożyć wniosek o objęcie finansowaniem leków lub środka spożywczego 
specjalnego przeznaczenia żywieniowego stosowanego w ramach programu lekowego lub 
chemioterapii, dla którego nie wydano kolejnej decyzji o objęciu refundacją, a który jest 
dostępny na terytorium RP przy jednoczesnym braku alternatywnej opcji terapeutycznej 
w ramach tego programu lekowego lub chemioterapii. Poprzednia redakcja tego przepisu 
mogła nasuwać pewne wątpliwości. Ta poprawka jest zgłaszana do ustawy o refundacji 
leków i środków specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycznych. 
Złożona została na ręce pana przewodniczącego. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Rozumiem, że chodzi o ocenę już…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie, samej poprawki, bo nawet bym powiedział, że to akurat  jest związane z ustawą 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Bardzo pro-
szę. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Biuro nie ma uwag. Jest to kwestia merytoryczna. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Przechodzimy zatem do głosowania nad tą poprawką. Kto jest za przyjęciem 
poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 25 posłów, za – 23, nikt nie był przeciw, wstrzymały się 2 osoby. Stwier-

dzam, że poprawka została przyjęta. 
Teraz jeszcze jedna poprawka tworząca art. 2c. Bardzo proszę, pan poseł Wicher. 

Poseł Patryk Wicher (PiS): 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałbym przedstawić poprawkę, która po art. 
2b wprowadza art. 2c. To bardzo istotna kwestia, którą tak naprawdę od roku omawiali-
śmy z branżą w ramach zespołu parlamentarnego do spraw lecznictwa uzdrowiskowego 
i mundurowej służby zdrowia. Jak państwo wiecie, były liczne spotkania z NFZ-etem, 
Ministerstwem Zdrowia, w tym to ostatnie sprzed dwóch tygodni, na którym ostatecznie 
został usankcjonowany zakres tej poprawki. Dotyczy to wszystkich świadczeniodawców 
realizujących umowę o udzielenie świadczeń opieki zdrowotnej w rodzaju  lecznictwa 
uzdrowiskowego. 
Moi drodzy państwo, branża ta, jak państwo wiecie, w wyniku COVID-u borykała się 

z licznymi problemami związanymi z „niedojazdami”, ponieważ kuracjusze po prostu 
nie chcieli, bali się dojeżdżać do uzdrowisk, ale także – co najważniejsze i to wiąże się 
z tą poprawką – były okresy zamknięcia administracyjnego tych ośrodków w minionym 
okresie pandemicznym. To było od 31 marca do 14 czerwca roku 2020 oraz od 24 paź-
dziernika ub.r. do – jak państwo pamiętacie – 26 lutego roku bieżącego. Później było oczy-
wiście rozporządzenie, które dopuściło przyjmowanie z powrotem kuracjuszy w ośrod-
kach. W związku z tym trzeba sobie powiedzieć wprost, że porównując rok 2019 z 2020 
mieliśmy spadek w świadczeniach o blisko 50%. 
Dyskutując przez ten rok z branżą i z ministerstwem myśleliśmy, że będzie szansa 

to odrobić na zasadzie dodatkowych miejsc, które są w potencjale poszczególnych ośrod-
ków, jednak po dłuższym, kilkumiesięcznym okresie, próbach przedłużania tego okresu 
odrobienia, okazuje się, że wiele podmiotów nie będzie w stanie, nawet w okresie naj-
bliższych 3–4 lat, odpracować pobranych zaliczek. Polegało to na tym, że NFZ naprawdę 
stanął na wysokości zadania, uratował funkcjonowanie branż, ponieważ jako jedyny pod-
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miot, który przekazuje środki na te świadczenia, uznał, że mimo tego, iż one są niereali-
zowane, zgadza się na wypłatę comiesięcznie 1/12 zakontraktowanych kwot. Te kwoty, 
moi drodzy państwo, uratowały życie sanatoriów. Bez nich mielibyśmy dzisiaj w upadku 
pewnie około 60% podmiotów. 
NFZ w porównaniu  z innymi  podmiotami  –  z moim ubolewaniem  –  ZUS-em  czy 

PFRON-em, które nie dokonały takiego czynu względem tych podmiotów, z którymi 
współpracują, zachował się tak,  jak powinien. Tutaj wielkie podziękowanie dla pana 
prezesa, dla panów prezesów, w szczególności dla pana prezesa Bernarda Waśki, i oczy-
wiście dla ministerstwa na czele z panem ministrem Adamem Niedzielskim i obecnym 
tu panem ministrem Maciejem Miłkowskim, ponieważ dzięki ich wsparciu ta branża 
mogła przetrwać. 
W związku z tym, moi drodzy państwo, teraz proponujemy – ponieważ nie jest moż-

liwe odrobienie wszystkich tych zaległości – aby za tak zwane koszty stałe w tej branży, 
czyli za tak zwaną gotowość, za to, że te ośrodki stały w gotowości cały czas, admini-
stracyjnie nie mogły przyjmować kuracjuszy, dać  im 70% umorzenia czy też zapłaty 
za tę gotowość, za te koszty stałe, które mimo wszystko ponosiły. Pozostałe 30% mogłyby 
odrobić w procesie przedłużonego odrobienia (jest plan, żeby mogły to odrobić do trzech 
lat) albo oddać w kwocie pieniężnej, jeśli tak uznają. To będzie do wyboru poszczegól-
nych ośrodków. Oczywiście ta kwota będzie umorzeniem od kwoty pobranych zaliczek 
niezakontraktowanych. Jeśli podmioty pobrały te zaliczki, to dotyczy to 70% pobranych 
1/12 zaliczek. 
Przypomnę państwu, że SPZOZ-y w ogóle nie korzystały z żadnej tarczy ochronnej, 

w związku z tym one brały 100% tych zaliczek. Jednak inne podmioty, które korzystały 
z tak zwanej tarczy antykryzysowej, ze wszystkich tych przepisów i wersji tej tarczy, będą 
teraz składały oświadczenie, że ta pomoc do 70% będzie pomniejszana o inne wsparcie, 
które one dostały. Mówię na przykład o podmiotach prywatnych. Chodzi o to, żeby czy 
to prywatne, czy SPZOZ-y, czy publiczne jednostki miały to umorzone na jednym pozio-
mie – 70% zapłaty za tę gotowość, żeby to było sprawiedliwe, uczciwe, bo SPZOZ-y nie 
dostały ani grosza z tarcz przez cały ten okres, a inne podmioty, przecież w tej samej 
branży, dostawały wsparcie z tarczy antykryzysowej. 
W związku z tym, moi drodzy państwo, dwa tygodnie temu w Krynicy, na zjeździe 

całej branży uzdrowiskowej, gdzie było około 70% przedstawicieli wszystkich uzdro-
wisk w kraju, przy obecności pana ministra, NFZ i wszystkich konsultantów krajowych, 
wypracowaliśmy to rozwiązanie, które… Nie ukrywam, że dostaję sygnały, że prezesi 
i członkowie zarządów obserwują to posiedzenie Komisji w tym momencie, bo dla nich 
to jest po prostu kwestia przetrwania. Dla nich to jest kwestia płynności. Dla nich to jest 
nareszcie domknięcie finansów za rok ubiegły i za bieżący, przeksięgowanie tych środ-
ków w inne kategorie księgowe i dalsze spokojne funkcjonowanie branży. Najważniejsze 
jednak, moi drodzy państwo, jest nadzieja, jeśli chodzi o te 30%, które będzie trzeba odro-
bić, że rozładujemy tę kolejkę, która troszeczkę się wydłużyła, ponieważ świadczyliśmy 
rocznie około 400–450 tys. świadczeń (bliżej 400), a w okresie covidowym tylko 200 tys. 
Zatem, moi drodzy państwo, bardzo proszę bez jakiejś nadmiernej dyskusji, bo branża 

tego oczekuje, branża o to prosi. Jak widzicie, długo nad tym myśleliśmy, długo to wypra-
cowywaliśmy, bardzo więc proszę o uchwalenie i przyjęcie tej poprawki. Bardzo dziękuję 
panu przewodniczącemu i Wysokiej Komisji. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Bardzo proszę, pan przewodniczący Miller. 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Dziękuję, panie pośle. Oczywiście wszyscy jesteśmy za tym, żeby takiej pomocy udzielić, 
ale, panie pośle, to nie posłowie rozmawiali, tylko rząd. To, co pan ma przed sobą, to sta-
nowisko branży, powinniśmy mieć jako posłowie wszyscy dzisiaj przed sobą, i to wcze-
śniej, bo dokładnie nie wiemy, czy naprawdę było tak, jak pan mówi, jak to zostało usta-
lone. Nie widzimy podpisu przedstawicieli branży. My jesteśmy za wszystkim, pani poseł 
Żelazko też nas nie zrozumiała. My nie jesteśmy przeciwko temu, co państwo proponują, 
tylko, pani poseł, jesteśmy przeciwko temu, że zostajemy zaskakiwani, i tym, w jaki spo-
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sób to jest procedowane.... Nawet dobrymi decyzjami, ale my jesteśmy ludźmi odpowie-
dzialnymi i chcemy wiedzieć wcześniej, jak to wszystko wgląda. 
Powiem państwu, że dzisiaj poprzemy te wszystkie poprawki, ale już któryś raz pro-

simy państwa o poważne traktowanie nas, posłów z opozycji, w kwestii tworzenia prawa. 
Tak prawa nie można tworzyć, nawet  jeżeli państwo wprowadzacie dobre poprawki. 
My chcemy przygotować się do tego. Tak jak pan poseł mówi, my wszyscy jesteśmy ser-
cem za tym, żeby pomóc tym branżom, które zostały poszkodowane w okresie pande-
mii, ale proszę też traktować nas z pełną powagą i nie wrzucać w ostatnim momencie 
poprawek, bo, panie pośle,  to nie posłowie z PiS-u ani z innych ugrupowań siedzieli 
i rozmawiali z przedstawicielami branży, tylko przedstawiciele ministerstwa. Tego nie 
ukrywajmy. Dlatego moja prośba jest taka, żeby nie epatować tymi konfliktami. 
Bardzo państwa proszę na przyszłość, traktujcie nas poważnie. A ponieważ tworzy-

cie ustawy, o których wiecie… Chyba że tworzycie je na kolanie w ostatnim momencie, 
to wtedy jest inaczej, ale jeżeli tworzycie je wcześniej, to przygotujcie je tak, żebyśmy też 
mogli do tego porządnie się przygotować. Będziemy głosować za tą poprawką. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pan poseł Wolski, proszę. 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Oczywiście w tej poprawce, jak i w poprzedniej, bo to jest ustawa jakby z tytułu – nad 
czym dyskutowaliśmy – żeby mimo wyjścia z Unii Polacy w Wielkiej Brytanii, i odwrot-
nie, mieli nadal uprawnienia... Taki był  sens, plus szczepionki, żeby nie musiał być 
na polski tłumaczony tekst tych szczepionek. Takie były początki tej ustawy. 
Ja oczywiście  też  jestem  tego  zdania.  Tu do kolegi,  który,  jak  kiedyś mówił,  był 

dyrektorem sanatorium, ma osobiste doświadczenia – te 70% jest fajne, bo wiadomo, 
że trudno, aby dać 100%. Przecież koszty stałe musiały lecieć, ale nie było kuracjuszy. 
Jednak pewne wydatki były ścinane w międzyczasie. Teraz jest czas, żeby to nadgonić. 
Prywatnie ludzie byli tam, gdzie były możliwości, z zagranicy przyjeżdżali, a są modne 
polskie sanatoria. To oczywiście jest rozwiązanie dobre, które będzie przez nas poparte, 
ale już troszkę w tym wszystkim się pogubiłem, bo przecież to jest taki wspaniały rząd, 
a jednak – tak jak pan przewodniczący Piecha kwadrans temu mówił – to jest poprawka 
poselska. To ja w końcu nie wiem, czy to posłowie wymyślili, czy rząd wymyślił…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Ja panu wyjaśnię... 

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Tak mówię kpiąc, bo takie zamieszanie państwo robicie, że czasami rząd, czasami inicja-
tywa poselska, a sprawa jest słuszna, tylko bardzo…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Szanowni państwo,  już wyjaśniam. Jeżeli państwo macie dobrą wolę i dobrą pamięć, 
to wszystko będzie za moment jasne. Otóż, szanowni państwo, skądinąd na wasz wnio-
sek było posiedzenie Komisji poświęcone uzdrowiskom. Czy tak? Było? Było. Przedsta-
wiono na tym posiedzeniu Komisji dokładnie te problemy, o których mówi pan poseł 
Wicher. Przedstawiono? Przedstawiono. Wszyscy zgodnie rozwialiśmy o tym, że sytuacja 
jest szczególna i wymaga pewnego działania. 
Pan poseł Wicher na tym posiedzeniu Komisji zaprosił wszystkich posłów do udziału 

w spotkaniu, o którym mówimy teraz, w Krynicy. Nie jacyś wybrańcy pojechali. Każdy: 
pan poseł Wolski, pan poseł Miller i inni mogli pojechać i wziąć udział w tym spotkaniu 
i w wypracowaniu rozwiązania, które zostało wypracowane i przyjęte. 
A na koniec, jeżeli mamy dobrą wolę i chcemy naprawdę rozwiązać problem, to wyłącz-

nie poprawka poselska, gdyż autopoprawka rządowa musiałaby przejść pełną procedurę 
– korektę, zmianę legislacyjną – i szczerze mówiąc w tym roku już tego byśmy nie uchwa-
lili, dopiero w kolejnym roku. Mówmy więc o tym, jak sprawy się mają. Ja naprawdę się 
dziwię, bo państwo w jakimś sensie od początku uczestniczyli w procesie poprawy tej 
sytuacji, a teraz w jakimś sensie dezawuujecie własne zaangażowanie sprzed miesiąca. 
Pan poseł Wicher i głosujemy. 
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Poseł Patryk Wicher (PiS): 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, panie wiceprzewodniczący, powiem tak – prześlę 
w ciągu godziny do Komisji protokół posiedzenia sporządzony przez Unię Uzdrowisk 
Polskich, podpisany właśnie przez Unię Uzdrowisk Polskich, która zrzesza większość 
uzdrowisk w Polsce. On jest oficjalny, do dyspozycji. Byli posłowie, był pan minister, byli 
przedstawiciele NFZ-etu, była cała branża, byli konsultanci krajowi z zakresu balneolo-
gii, rehabilitacji. Tak więc, moi drodzy państwo, to nie jest tajemną rzeczą, a przypomnę 
państwu, że wtedy też powiedziałem na posiedzeniu Komisji, że to jest  jedno z pięciu 
wyjazdowych posiedzeń,  z których  to już  zakończyło  się dużym sukcesem, bo mamy 
tę poprawkę. Następne mamy w Horyńcu 22–24 października, kolejne w Ciechocinku 
w listopadzie. W styczniu  jesteśmy  w Dąbkach,  a później,  w marcu,  przedstawiamy 
w ogóle reformę lecznictwa uzdrowiskowego w Polsce, potężną reformę, która właśnie 
jest konsultowana z całą branżą. 
Nadmienię  jeszcze  tylko, że oficjalnie zaprosiłem do współpracy w Krynicy analo-

giczny parlamentarny zespół do spraw lecznictwa uzdrowiskowego – bo są dwa takie 
zespoły, tam bodajże pani poseł Czernow jest przewodniczącą, jeśli się nie mylę, i pan 
Hok wiceprzewodniczącym. Biuro zespołu skierowało to zaproszenie. Nie było nikogo 
z tego zespołu, nie było też państwa przewodniczących. W związku z tym proszę nie 
mieć do nas pretensji, że ktoś nie skorzystał z zaproszenia, za co nie możemy ponosić 
odpowiedzialności. 
Jeszcze tylko jedną rzecz powiem. Już kończę, panie przewodniczący. To nie koniec 

dobrych wiadomości, bo na tym zjeździe w Krynicy NFZ z panem ministrem ogłosili, 
że na nowy rok rozliczeniowy będzie wzrost planu do planu finansowania za osobodzień 
czy też od osoby, kuracjusza, o 30%. To 30% wzrostu jest od nowego roku. A przypo-
minam, że odrobienie tych 30% jest po cenach z danego roku, czyli w związku z tym 
tak realnie będzie do odrobienia nie 30, ale może jakieś 16–17%. Naprawdę NFZ czyni 
fenomenalną rzecz dla tej branży. Ta branża nareszcie robi duży skok do przodu – nie 
tylko się ochroni po okresie pandemicznym, ale też podniesie jakość swoich świadczeń 
i idzie do przodu. Tak więc naprawdę jest to bardzo dobra rzecz. A ja prześlę oczywiście 
protokół do Komisji, żeby mogła go rozesłać i aby usankcjonować, że poseł Wicher i inni 
posłowie, którzy byli, nie kłamią. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Szanowni państwo, jeszcze dwa zdania powie pan przewodniczący Miller. Rozumiem, 
że ad vocem, i głosujemy. 

Poseł Rajmund Miller (KO): 
Panie  pośle,  bardzo  dziękuję.  Rozumiemy  się.  Czekamy  na to sprawozdanie  i mam 
nadzieję,  że ta nasza  dyskusja  pomoże  nam  stworzyć  taki  system  pracy,  w którym 
będziemy o pewnych rzeczach informowani. Ja panu bardzo dziękuję za to, bo faktycz-
nie ta pana deklaracja jest bardzo istotna. Może gdyby te informacje wcześniej do nas 
dotarły nie byłoby tej dyskusji, a dyskutujemy po to dzisiaj, żeby następne posiedzenia 
nie wymagały takich sporów. I tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Dziękuję bardzo. Teraz, jeżeli chodzi o poprawkę, stanowisko rządu, bo chyba 
o to nie zapytałem. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak. Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie pamiętam, czy pytałem o stanowisko Biura Legislacyjnego. Nie. To bardzo proszę 
o opinię. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Podobnie jak poprzednie poprawki…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiem. 
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Legislator Radosław Iłowiecki: 
…sprawa przedstawiana w tej poprawce powinna być przedmiotem odrębnej inicjatywy 
ustawodawczej. Natomiast, odnośnie do meritum, ta poprawka jest bardzo złożona i bar-
dzo trudno w tak krótkim czasie o rzetelną analizę. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze…

Poseł Zdzisław Wolski (Lewica): 
Mam tylko pytanie, czy na pewno to dotyczy tylko lecznictwa uzdrowiskowego. Tam nie 
ma możliwości interpretacyjnych... 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto jest za przyjęciem poprawki? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 24 posłów, za – 24, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Poprawka 

została przyjęta. 
Arat. 3. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 3. Art. 4. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 4. Art. 5. Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Chciałbym zasygnalizować, że w art. 5, w wersie pierwszym, odsyła się do dwóch arty-
kułów – 42i oraz 97. Wydaje się, że w trzecim wersie powinno być także odesłanie do art. 
42i, a występuje wyłącznie art. 97. Chciałbym się upewnić, czy wnioskodawca przeoczył 
ten przepis czy jednak tak…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Pan minister. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak, przeoczyliśmy. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czyli, do korekty. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Do korekty. Tak samo powinno być 42i. Redakcyjna poprawka. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panie ministrze, upoważniamy do zrobienia korekty redakcyjnej, czy tak? 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Dziękujemy. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Czy są inne uwagi? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy 
art. 5. 
Art. 6. Czy są uwagi? Biuro. 

Legislator Radosław Iłowiecki: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 6. Przechodzimy do głosowania nad całością ustawy. 
Kto jest za przyjęciem ustawy? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 22 posłów, za – 22, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt ustawy. Dziękuję państwu bardzo za to. 
Przechodzimy  do wyboru  posła  sprawozdawcy.  Proponuję,  aby  to był  pan  poseł 

Wicher. Czy pan poseł wyraża zgodę? 

Poseł Patryk Wicher (PiS): 
Tak, wyrażam. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy są inne kandydatury? Nie widzę zgłoszeń. 
Czy ktoś jest przeciwny wobec wyboru pana posła na sprawozdawcę Komisji? Nie 

widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że poseł Wicher został sprawozdawcą Komisji. 
Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję. 


